

Ք. ԵՐԵՎԱՆ
«Նայրաքաղաք»

YEREVAN
The capital of the RA

ЕРЕВАН
столица РА

Տարածքը
Թաղային համայնքներ

227 քառ. կմ
12

Territory
Quaretr communities

227 m²
12

Территория
Муниципальных общин

227 кв.км
12

Երևանը Հայաստանի Հանրապետության նայրաքաղաքն է: Այն աշխարհի հնագույն քաղաքներից է, ունի 2786 տարվա պատմություն (հավերժական քաղաք Հռոմի, Կարթագենի, Նինվեի և Դամասկոսի հասակակիցն է) և խոշորագույնն է ոչ միայն ներկայիս 48 քաղաքների, այլև պատմական Հայաստանի նայրաքաղաքների շարքում: Քաղաքը գտնվում է Արարատյան դաշտավայրի հյուսիսարևելյան մասում՝ Երևանյան գոգավորության վրա և մոտավորապես նույն լայնության վրա, ինչ Վաշինգտոնը, Մադրիդը, Պեկինը:

Երևանը «Նայրաքաղաքի» նստավայրն է: Մայրաքաղաքում են գտնվում «Նայրաքաղաքի» Ազգային ժողովն ու կառավարությունը, բոլոր նախարարություններն ու հիմնական գերատեսչությունները, հասարակական և այլ կազմակերպությունները, տարբեր միությունները, հիմնադրամները, հանձնաժողովները, դատախարակական մարմինները, դրամատների ու բորսաների ճնշող մեծամասնությունը, զանգվածային լրատվամիջոցների մեծ մասը և այլն:

Մայրաքաղաքում են գործում Հայաստանի Հանրապետությունում միջազգային (միջկառավարական, միջպետական) և այլ կազմակերպությունների ներկայացուցչությունների գրասենյակները:

Yerevan is the Capital of the RA. It is on of the oldest cities of the world, which has a history of 2786 years (it is the same ages as Eternal City of Rome, Kartageni, Nineveh and Damascus) and is the largest one not only among the present 48 cities, but also among the capitals of the Historical Armenia. The city is situated in the north-eastern part of the Valley of Ararat on the concavity of Yerevan and is about at the same latitude as Washington, Madrid, Pekin.

Yerevan is the residence of the President of the RA. The National Assembly and the Government, all the ministries and principal departments, non-governmental and other organizations, different unions, foundations, commissions, legal-juridical bodies, the overwhelming majority of banks and exchanges, the large part of the means of mass media are in the capital.

International offices of the representatives of other organizations in the RA are functioning in the capital.

Yerevan is rich in architectural buildings which have continued and

Երևան- столица Республики Армения. Это один из древнейших городов, имеет 2786 летнюю историю (одного возраста с вечным городом Рим, Карфагеном, и Дамаском) и крупнейший нетолько из нынешних 48-и городов, но и на ряду с историческими столицами Армении. Город находится на северо-восточной части Араратской долины, в Ереванском котловане и на одной широте с Вашингтоном, Мадридом и Пекином. Ереван - это резиденция президента РА. В столице находятся Национальное собрание и правительство, все министерства и основные ведомства, общественные и другие организации, разные союзы, фонды, комиссии, судебно-правовые органы, подавляющее большинство ван-ков и вирж, большинство средств массовой информации РА и др.

В столице действуют офисы международных (межправительственных, межгосударственных) и других организаций в РА.

Ереван богат архитектурными строениями, которые продолжили и развили традиции армянской национальной архитектуры и архитектуры средневековых столиц.

Երևանը հարուստ է ճարտարապետական կառույցներով, որոնք շարունակել ու զարգացրել են միջնադարյան մայրաքաղաքների և ընդհանրապես հայկական ազգային ճարտարապետության ավանդույթները:

1920 թվականին բակչության թվաքանակը 30 հազարից պակաս էր, իսկ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքներով այն կազմել է 1 103 488 մարդ:

Մայրաքաղաք Երևանը բնակչության թվաքանակով ամենախոշորն է հանրապետությունում: Այն իր մեջ ներառում է 12 թաղային համայնքներ՝ Աջափնյակ, Ավան, Արաբկիր, Դավթաշեն, Էրեբունի, Կենտրոն, Մալաթիա-Սեբաստիա, Նոր-Նորք, Նորք-Մարաշ, Նուբարաշեն, Շենգավիթ, Քանաքեռ-Զեյթուն՝ ընդգրկելով հանրապետության բնակչության մոտավորապես մեկ երրորդը:

developed the traditions of medieval capitals and national architecture in general.

In 1920 the number of the population was less than 30 thousand people and the result of the census of 2001 of the RA were 1 103 488 people.

Yerevan is the largest city of the Republic of Armenia with it's population. It consists of 12 Municipal communities: Adjapnyak, Avan, Arabkir, Davtashen, Erebuni, Kentron, Malatia-Sebastia, Nor-Nork, Nork-Marash, Nubarashen, Shengavit, Kanaker-Zeytun and includes the third part of the population of RA.

В 1920 году, численность населения была меньше 30-и тысяч, а по результатам переписи населения РА 2001г. , она составила 1 103 488 человек.

Ереван- крупнейший по численности населения во всей республике. Он включает в себя 12 муниципальных общин: Ачапняк, Аван, Арабкир, Давидашен, Эребуни, Центр, Малатия-Себастья, Нор Норк, Норк-Мараш, Нубарашен, Шенгавит, Канакер-Зейтун, включая приблизительно одну треть населения республики.